



## Referat – Grupperådemøde – Holbo spejderne

Tid: Torsdag d. 20.2.2025, kl. 17:05-19:00.

Sted: Holbo hytten, Ved Skoven 8, 3200 Helsingør

### Program:

kl. 17:05 – 19:00 Velkomst og Grupperådsmøde

### Dagsorden for grupperådsmøde:

1. Velkommen
2. Valg af dirigent og referent

Dirigent: Jonathan Stein

Referent: Dirk Bucka-Lassen

3. Beretning fra bestyrelsen

De centrale emner for bestyrelsen i 2024 har været:

- Nyt tag på hytten – tak til ledere og forældre der hjalp.
- Gruppelederskift – vi har nu Nikolaj Odel som gruppeleder for Holbo spejderne
- Udviklingsplan – omsætning af planen til konkrete tiltag heriblandt bæredygtighed: kompost, affaldssortering, økologi, sensorer og elsparepærer samt nyt køleskab.
- Forbedring af information: generel opdatering af hjemmesiden og specielt kalenderen. Nyhedsbrev. Velkomstbrev til nye medlemmer og forældre.
- Ture og overnatninger: har skitseret et overnatningsprogram, for at gøre overnatninger mere trygge. Forventes at blive omsat i 2025.
- Bestyrelsen: har mistet to forældrerepræsentanter i løbet af året og kassereren har meldt at 2025 er hans sidste år som kasserer. Vi er derfor på udkig efter en efterfølger.

Emner i dette år er:

- Økonomi – udvikling af udgifter, besparelser og fonde og donationer
- Medlemstal er steget i 2025 (primært pga. familiespejder) – følg udviklingen og strukturer derefter
- Forberedelser til vores 50års jubilæum i 2026

4. Beretning fra ledergruppen

### Gruppen:

- Ny gruppeleder: Nikolaj Odel
- Gruppeassistenter: Ane, Camilla og Isabella
- En del udskiftning i ledergruppen. Mangler p.t. akut 1-2 ekstra ledere til familiespejder
- Opsplitning af mini og mikro grenene
- Gode arrangementer i løbet af året: Vikingetur, Sommerlejr (Houens Odde), Nat i naturen, Novemberdag, Juleweekend
- Aktive i byen: Kuturnat, halloween, børnenes aktivitetsdag, røgalarmer med Gribskov beredskab.

### Gren Familiespejder:

- Gået fra 2 til 14 spejder – fra mindste til en af de største grene.
- Arbejdet med trøste-mærke, krible-krable, sporfølger, pirat-sommerlejr.

### Mikro & Mini

- Splittet op siden startet af året, men indtil da har aktiviteter typisk sammen.



- Mikro aktiviteter: Erfaringer med madlavning – pizza i trangia :) knivbevis, det at være en god kammerat, start et bål, sansemærket og samarbejdsøvelser.
- Mini: Førstehjælp, passe på hinanden i trafikken, reflekser – praktiske lege.
- Mange planer for næste år.

#### Junior:

- Mangler lidt historik pga. lederskift
- Aktiviteter: det kolde gys, bivuak tur og meget mere.
- I år: fokus på mad og sommerlejr i Holland.

#### Troppen:

- Aktiviteter: Mange mærker, navigation, madlavning, første hjælp, pionering, nathejk og Thors natteøvelse
- Patruljearbejde og fællesskab
- I år: patruljestruktur.

#### Klan:

- Fra 11 til 15
- Aktiviteter: 3 uger på sejltogt med vores båd: Sparkk, lederkurser, Klan arrangementer, juleweekend arrangement.
- I år: flere dags event for klanspejdere. Lederkursus og sommertogt

## 5. Behandling af indkommende forslag

Ingen indkomne forslag

## 6. Fremlæggelse af årsregnskab for 2024

Resultat på -150K i stedet for budgetteret -80K. Primære årsager:

- Tilbagebetaling af tilskud fra 2023.
- Generelle steget priser
- Indtægter for turer og aktiviteter kan ikke dække faktiske udgifter på turer og aktiviteter
- Øgede aktivitet medfører øgede udgifter

Årsregnskabet blev godkendt.

## 7. Vedtagelse af budget for 2025 og 2026, herunder fastsættelse af kontingent

Der forventes et reduceret tilskud på omkring 15.000 til 20.000 kr. per år pga. af en reduktion fra 75% til 65% dækning af udgifter.

For at få budgettet til at balancere foreslås en kontingentforøgelse:

- Spejdere: fra 110kr/måned til 130kr/måned.
- Passive medlemmer: fra 230kr/halvår til 250kr/halvår
- Ledere: fra 75kr/år til 100kr/år

Budget for 2025 og 2026 og kontingentforøgelsen blev godkendt.

Der blev givet en bemærkning om at budgettet for 2026 bør justeres til næste år pga. spejdernes lejr.

I fald af at nogle forældre har problemer med kontingentforøgelsen, blev det gjort opmærksom på at man kan søge dækning fra kommunen via kulturpas.

## 8. Valg til bestyrelse (bestyrelsesmedlemmer bliver valgt for en toårig periode)



- a. Fastsættelse af bestyrelsespladser:
  - i. Formand + Kassere + 5 ledere + 6 forældre + 2 ungdomsrepræsentanter = 15.
- b. Formand og Kassere er ikke på valg i år.
- c. Forældrerepræsentanter på valg:
  - i. Maria Høst Andersen (August/Trop, Anthon/Mini) – genopstiller
  - ii. Bo Bekker (Laura/Trop) – nyopstillet
  - iii. Jesper Kristensen (Nicoline/Familiespejd) – nyopstillet
  - iv. Anja Aslaug Skov Bernig (B/Mikro) - nyopstillet [a.bernig@gmail.com](mailto:a.bernig@gmail.com)
  - v. Jacob Christiansen, [jacobchristiansen@mail.com](mailto:jacobchristiansen@mail.com)
- d. Lederrepræsentanter
  - i. Nikolaj, Isabella, Camilla (ny), Ane, Kim
- e. Unge i bestyrelsen
  - i. Valdemar og Anna

Alle der stillede op blev valgt til bestyrelsen

9. Valg af søkyndig
  - a. Michael Lyhne blev genvalgt
10. Valg af 2 medlemmer til korpsrådet
  - a. Michael + Nikolaj (November) – bestyrelsen kan sende andre.
11. Valg af 5 medlemmer af divisionsrådet
  - a. Dirk, Nikolaj, Camilla, Kim, Valdemar (torsdag d. 15.5.) – flere må komme med.
12. Valg af revisor og revisorsuppleant
  - a. Pernille blev genvalgt som revisor. Ruben som revisorsuppleant.
13. Eventuelt

Jan-Erik forklarer om revisor processen.

Nikolaj forklarer at gruppen vil have mere fokus på økonomien. Mindre underskud på turer. Godkendelse af større beløb i bestyrelsen.

Valdemar fortæller om tre klanmedlemmers tur til Uganda og viser billeder fra "mercy scouts". Gruppen dækkede rejseudgifter på 10k. Det foreslås at det kunne være et indlæg til divisionsrådsmødet.

Jonathan fortæller at divisionen tilbyder kursus til nye bestyrelsesmedlemmer – lørdag 15.3.

Der spørges til input fra forældrene, fx om informationsniveau. Det bekræftes at det er steget og fungerer fint for de tilstedeværende forældre. Forældre tænker det er godt med intro brev.

Nikolaj fortæller at der bliver udsendt et lille spørgeskema ved udmeldelse for at forstå grundene.

Der foreslås at søge tilskud fra det grønne hus. 2 gange om året. Skal være for konkrete ting.

Der har været gang i oprydning af hytten og der planlægges at slå alle telte op til Spejdernes dag, samtidig med at man viser hvordan man slår en lejr op.

Nat i naturen afholdes igen på spejdergrunden.



## Ny Bestyrelse:

- Formand: Dirk Bucka-Lassen (Pelle/Trop), [dibuckdk@gmail.com](mailto:dibuckdk@gmail.com), mobil: 60183015.
- Kasserer: Jan-Erik Løvgren
- Forældrerepræsentanter:
  - Jens Rasmussen (Silke/Trop),
  - Maria Høst Andersen (August/Trop, Anthon/Mini),
  - Bo Bekker (Laura/Trop),
  - Jacob Christiansen (Villads/Mini),
  - Anja Aslaug Skov Bernig (B/Mikro),
  - Jesper Kristensen (Nicoline/Familiespejd)
- Lederrepræsentanter:
  - Nikolaj Odel (Gruppeleder & Trop),
  - Isabella Kristensen (Gruppeassistent & Klan),
  - Camilla (Gruppeassistent & Junior),
  - Ane-Katrine Hastrup Jensen (Gruppeassistent & Mini),
  - Kim Jensen ("Hyttetar").
- Ungdomsrepræsentanter:
  - Valdemar Lyhne,
  - Anna Sommer

Dato: 26/2 2025

Dirigent – Jonathan Stein

Dato: 25.2.25

Forperson – Dirk Bucka-Lassen